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Obecni według załączonej listy obecności - załączniki nr 1, 2, 3 do protokołu.  
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy, Pan Stanisław Malczyk, o godz. 15.15 otworzył sesję  
i po powitaniu radnych i zaproszonych gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12-tu radnych, 3 nieobecnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi sesję prawomocną do 
podejmowania uchwał.  
 
Ad. 2 
Następnie Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe porządek obrad dzisiejszej sesji 
przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Podsumowanie działalno ści Rady Gminy za I półrocze 2007 r. 

a) sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między 
sesjami, 

b) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy  
i Komisji Stałych na II półrocze 2007r., 

6. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 
między sesjami. 

7. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budŜetu gminy na rok 2007, 
b) udzielenia dotacji celowej dla Samorządu Województwa Śląskiego 

przez Gminę Ornontowice, 
c) nabycia na rzecz Gminy Ornontowice działki o numerze 1912/125 

połoŜonej  w Ornontowicach przy ul. śabik, 
d) regulaminu zawierającego zasady przyznawania i wypłacania 

stypendium specjalnego dla uczniów i studentów na stałe 
zameldowanych w gminie Ornontowice. 

9. Sprawy bieŜące.  
10. Interpelacje radnych. 
11. Wolne głosy i wnioski. 
12. Zakończenie sesji. 

 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy akceptują porządek 
w treści, która została odczytana. Radny nie wnieśli uwag, wobec czego porządek 
został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
 



 - 2 - 

Ad. 3 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
Podczas ostatniej sesji nie wpłynęła Ŝadna interpelacja. 
 
Ad. 5 
a) Przewodniczący Komisji Stałych, których posiedzenia odbyły się od ubiegłej sesji 
Rady Gminy, odczytali protokoły z przedmiotowych posiedzeń. 
 
Do przedstawionych protokołów radni nie wnieśli uwag. 
 
W tym miejscu na salę weszły 3 osoby – mieszkańcy Gminy. Przewodniczący Rady 
poinformował ich, iŜ poniewaŜ porządek obrad został juŜ zatwierdzony, osoby te 
będą mogły zabrać głos dopiero w punkcie 9. 
 
b) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy i Komisji 
Stałych na II półrocze 2007r. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący otworzył dyskusję, jednak radni nie 
wyrazili chęci zabrania głosu.  
 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na następujące kwestie: 

� konieczność pozostawiania teczek komisji po odbytym posiedzeniu, 
 
� przedstawił wniosek dot. zwoływania dodatkowych posiedzeń komisji poza 

obowiązującym planem pracy, przytaczając zapisy zawarte w statucie gminy.  
 
Przewodniczący zwrócił się do radnych o upowaŜnienie go (lub 
Wiceprzewodniczącego) do wyraŜania zgody na zwołanie takiego dodatkowego 
posiedzenia komisji.  
 
Radny Spyra zabrał głos stwierdzając, Ŝe funkcja radnego to funkcja społeczna toteŜ 
proponuje zwoływać tylko po 1 komisji w danym miesiącu a ewentualne pozostałe – 
nieodpłatnie.  
 
Radny Kaczor przychylił się do sugestii radnego Spyra dodając, Ŝe 2 komisje 
przysługiwałyby Komisji, która ma w danym miesiącu sesję tematyczną (12 komisji 
+1, reszta bezpłatnie). 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się do radcy prawnego z zapytaniem czy istnieje taka 
moŜliwość, Ŝeby posiedzenia komisji był bezpłatne. Radca prawny Stanisław 
Cichecki oznajmił, Ŝe wiąŜące są zapisy zawarte w uchwale w sprawie przyznania 
radnym diet i jeŜeli rada dokona zmiany w tej uchwale to wszystko będzie zgodne  
z prawem. Dodał równieŜ, Ŝe w statucie nie ma zapisu dot. zwołania posiedzeń 
komisji wyłącznie zgodnie z obowiązującym planem pracy przyjętym uchwałą. 
Natomiast dla celów porządkowych uwaŜa propozycję Przewodniczącego za 
zasadną. Aktualnie będzie to honorowe zobowiązanie do czasu wprowadzenia zmian 
w statucie. 
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Radny Jaskółka uwaŜa, Ŝe pomysł radnego Spyry nie jest zły, natomiast pieniądze  
z diet moŜna przeznaczyć np. na cele charytatywne. Przychylił się jednoznacznie do 
propozycji Przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady poddał własny wniosek pod głosowanie – w razie wystąpienia 
potrzeby zwołania dodatkowego posiedzenia komisji (1 posiedzenie na miesiąc  
+ 1 dla komisji, która poprowadzi dany punkt porządku obrad sesji tematycznej) 
wymagana jest zgoda Przewodniczącego Rady lub w przypadku jego nieobecności 
zgoda Wiceprzewodniczącego Rady. 
 
Wniosek został przyjęty 10 głosami „za”. 
 
Drugi wniosek podniesiony przez Przewodniczącego dotyczył protokołów  
z posiedzeń komisji – Przewodniczący zaproponował aby protokoły wpływały do 
biura Rady po 3 dniach od daty posiedzenia. Przeprowadzono głosowanie – 
jednogłośnie „za”. 
 

Uchwała Nr X/66/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: zatwierdzenia planów 
pracy Rady Gminy i Komisji Stałych na II półrocze 2007r., na aktualny stan 
obecnych 12 radnych, została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  

 
 
Ad. 6 
Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Zespołu 
Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu.  
 
Ad. 7 
W celu przedstawienia sytuacji finansowej Pani Stefania Malczyk – Zastępca 
Kierownika Wydziału Finansowego i BudŜetu omówiła „Zestawienie dochodów na 
19.06.2007r.”, które stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
W tym miejscu radny Kaczor zapytał o procedurę związaną z płaceniem faktur za 
realizację inwestycji dot. budowy skrzyŜowania na ul. Bujakowskiej. Wójt 
poinformował, iŜ po zrealizowaniu zadania w połowie (wykonawca musi mieć 
zdolność finansową na pokrycie 50% wartości inwestycji) wpłyną środki na 
zapłacenie tych faktur. 
 
W celu przybliŜenia sytuacji finansowej gminy Wójt oznajmił, iŜ w dniu wczorajszym  
w kancelarii pełnomocnika KWK „Budryk” S.A. złoŜono decyzje o zmiany 
opodatkowania za lata 2003, 2004, 2005, 2006 i 2007 w związku z wyrobiskami 
górniczymi - czekamy na stanowisko kopalni, która moŜe odwołać się do SKO. 
 
Radny Spyra zainteresowany był wzrostem podatku dochodowego od osób 
prawnych. Wójt odpowiedział, Ŝe taki podatek wpłynął na konto gminy z urzędu 
skarbowego z Bielska. 
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Ad. 8 
W kolejnym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
 
a) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2007. 
 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt, który został pozytywnie zaopiniowany 
przez Komisję BudŜetu i Mienia.  
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Wójt zabierając głos przedstawił pokrótce temat dot. zwiększenia wydatków 
analizując poszczególne pozycje:   

� montaŜ systemu telemetrycznego w komorze wodociągowej przy ul. 
Zamkowej – pomaga określić rozbiory wody, 

� zakup gruntu – jest podpisany protokół uzgodnień – dot. działki przy ul. śabik  
- spowoduje to uporządkowanie tego terenu, 

� remont pomieszczeń w Urzędzie Gminy – dot. Biura Obsługi Stron, 
� wyd. inwestycyjne na realizację programu SEKAP, 
� remont dachu, malowanie sal – dot. budynku szkoły podstawowej, 
� remont łazienek w Przedszkolu, 
� montaŜ zestawu do sterowania oświetleniem ulicznym na terenie Gminy 

Ornontowice – Wójt nadmienił, Ŝe aktualnie część punktów świetlnych jest na 
fotokomórki, część zegarowa. W związku z powyŜszym często występuje 
rozbieŜność w czasie kiedy latarnie się zaświecają. Po montaŜu w/w zestawu 
oświetlenie będzie się zapalać równomiernie (zegary astronomiczne),  

� budowa pomnika ku czci pomordowanych policjantów - na wniosek rodzin 
policjantów zamordowanych przez NKWD w latach 1940–1941, pochowanych 
na cmentarzach w Miednoje oraz w Bykowni (6 rodzin z Ornontowic) powstała 
inicjatywa wybudowania pomnika ku czci pomordowanych. W Ornontowicach 
na początku października planujemy przygotowanie takich uroczystości. Wójt 
wspomniał, Ŝe dość długo szukano miejsca, w którym taki pomnik moŜna 
zlokalizować. Podkreślił, Ŝe najlepszym miejscem będzie cmentarz gdzie 
zlokalizowany jest pomnik poświęcony mieszkańcom Ornontowic, którzy 
zginęli tragicznie. Aktualnie graficy, architekci pracują nad wyglądem pomnika. 
Na mocy porozumienia z Księdzem Proboszczem chcielibyśmy pomóc  
w zadbaniu o cmentarz. Wójt dodał, Ŝe sprawa jest godna uwagi  
i nagłośnienia, stąd przygotowujemy dokumenty i materiały historyczne. 

 
 
Radny Kaczor zauwaŜył, Ŝe 30 tys. przeznaczonych na budowę pomnika ku czci 
pomordowanych policjantów to za wysoka kwota. Poprosił o umotywowanie 
finansowe. Wójt odpowiedział, Ŝe potrzeba ok. miesiąca czasu na przygotowanie 
materiałów, spłynięcie ofert. Dzisiejsza sesja jest sesją przedwakacyjną dlatego Wójt 
uwaŜa, Ŝe naleŜy asekuracyjnie przeznaczyć na to zadanie wyŜszą kwotę. Zapewnił, 
Ŝe wszystkie środki będą przedstawione radzie, obiecując, iŜ będzie osobiście 
pilnował zasadnego wydatkowania środków. 
 
W związku z brakiem dalszych pytań przystąpiono do głosowania. 
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Uchwała Nr X/67/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: zmian budŜetu 
gminy na rok 2007, na aktualny stan obecnych 12 radnych, została podjęta  
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu . 

 
b) w sprawie: udzielenia dotacji celowej dla Samorz ądu Województwa 
Śląskiego przez Gmin ę Ornontowice. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały po czym otworzył dyskusję.  
 

Uchwała Nr X/68/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: udzielenia dotacji 
celowej dla Samorządu Województwa Śląskiego przez Gminę Ornontowice, 
na aktualny stan obecnych 11 radnych (1 wyszedł z sali), została podjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 
c) w sprawie: nabycia na rzecz Gminy Ornontowice dz iałki o numerze 1912/125 
poło Ŝonej  w Ornontowicach przy ul. śabik. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały, w związku z brakiem uwag, Przewodniczący 
zarządził głosowanie, w wyniku którego:  

 
Uchwała Nr X/69/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: nabycia na rzecz 
Gminy Ornontowice działki o numerze 1912/125 połoŜonej w Ornontowicach 
przy ul. śabik, na aktualny stan obecnych 12 radnych, została podjęta  
11 głosami „za” przy 1 przeciwnym i stanowi załącznik nr 9 do protokołu . 

 
d) w sprawie: regulaminu zawieraj ącego zasady przyznawania i wypłacania 
stypendium specjalnego dla uczniów i studentów na s tałe zameldowanych  
w gminie Ornontowice. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały głos zabrał Wójt wspominając o obniŜeniu 
wymaganej średniej z 5,0 do 4,85 (uczniowie szkół ponadgimnazjalnych). Poruszył 
temat osiągnięć w grach zespołowych – były niejasności, jak tę sytuację 
interpretować przy zapisach poprzedniego regulaminu gdzie była mowa tylko  
o sukcesach indywidualnych, stąd zaproponowano, aby trener miał moŜliwość 
wskazania osoby, która ma istotny wpływ na to, Ŝe druŜyna uzyskała sukces. 
Nowością jest stypendium dla zawodników klubu sportowego Gwarek. 
 
W związku z brakiem uwag, Przewodniczący zarządził głosowanie, w wyniku 
którego:  

 
Uchwała Nr X/70/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: regulaminu 
zawierającego zasady przyznawania i wypłacania stypendium specjalnego dla 
uczniów i studentów na stałe zameldowanych w gminie Ornontowice na 
aktualny stan obecnych 12 radnych, została podjęta 11 głosami „za” przy  
1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 10 do protokołu . 

 
Ad. 9 
W sprawach bieŜących Rada dyskutowała nad kolejnymi projektami uchwał: 
 
a) w sprawie: stwierdzenia wyga śnięcia mandatu radnego Norberta Musioła.  
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Po odczytaniu projektu Przewodniczący Rady oznajmił, Ŝe 19 czerwca br. na jego 
ręce wpłynęło pismo radnego Norberta Musioła (odczytał jego treść), w którym radny 
zrzeka się mandatu – załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Radca Prawny – na pytania radnych – odpowiedział, Ŝe nie jest w tym przypadku  
potrzebne umotywowanie – to jest wola danej osoby.  
 
W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała Nr X/71/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu radnego Norberta Musioła na aktualny stan obecnych 
12 radnych, została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu . 

 
b) w sprawie: uzupełnienia składu osobowego Zespołu  do przeprowadzenia 
wyborów ławników do S ądu Rejonowego w Mikołowie, S ądu Okr ęgowego  
w Katowicach na kadencj ę 2008 – 2011.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

 
Uchwała Nr X/72/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: uzupełnienia składu 
osobowego Zespołu do przeprowadzenia wyborów ławników do Sądu 
Rejonowego w Mikołowie, Sądu Okręgowego w Katowicach na kadencję 2008 
– 2011 na aktualny stan obecnych 12 radnych, została podjęta jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 13 do protokołu . 
 

 
Ciąg dalszy spraw bieŜących. 
 
W tym miejscu Przewodniczący Rady oddał głos gościom – mieszkankom Gminy 
Ornontowice, zam. przy ul. śabik. 
 
Na wstępie jedna z Pań oznajmiła, Ŝe chce się odnieść do podjętej wcześniej 
uchwały Nr X/69/07 w sprawie: nabycia na rzecz Gminy Ornontowice działki  
o numerze 1912/125 połoŜonej w Ornontowicach przy ul. śabik. 
 
UwaŜa, Ŝe postawienie na tej działce budynku socjalnego narusza jej interes prawny, 
co polega na tym, Ŝe w momencie kiedy będzie chciała sprzedać swoją działkę, 
znacznie straci ona na wartości, na okoliczność sąsiedztwa z budynkiem socjalnym 
lub w ogóle sprzedaŜ działki będzie utrudniona z tego powodu. Z uwagi na powyŜsze  
wnosi o przeniesienie budowy planowanego budynku w inne miejsce. Jednocześnie 
w swej wypowiedzi określała budynek wielorodzinny nr 9, 11, 13 mianem budynku 
socjalnego. 
 
Druga mieszkanka spytała o dojazd do planowanego budynku socjalnego, poniewaŜ 
droga biegnąca wzdłuŜ posesji mieszkańców stanowi współwłasność gminy  
i osób tam zamieszkałych. Ponadto wspomniała o róŜnych sytuacjach, które w tym 
rejonie mają miejsce (strach przed zwróceniem uwagi, niszczenie terenu, brud, 
palenie ognisk, interwencje policji, itd.) 
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ZauwaŜyła, Ŝe skumulowanie takiej ilości osób na tak małym terenie jest właśnie 
przyczyną występujących tam róŜnych sytuacji i zdarzeń. 
 
Wójt oznajmił, Ŝe nie naleŜy utoŜsamiać budynku socjalnego wyłącznie  
z marginesem społecznym, poniewaŜ w Ŝyciu są róŜne sytuacje i nie moŜna tego 
uogólniać. Sam czuje się winien temu, Ŝe wyprowadzając tzw. „element” z osiedla 
przy ul. Akacjowej w ramach eksmisji do budynku wielorodzinnego przy ul. śabik, 
przyczynił się do negatywnego odbioru wszystkich mieszkańców budynku przez 
resztę społeczeństwa. Budowa budynku socjalnego pozwoli uspokoić sytuację  
i zmienić ten wizerunek. 
 
Wspomniał takŜe nt. dojazdu do działek gminnych jak równieŜ poinformował 
przybyłych gości, Ŝe do końca lipca teren zostanie wysprzątany na płasko. Dodał,  
Ŝe temat ten naleŜy w końcu uregulować i doprowadzić do końca. Nadmienił  
o planowanym przeniesieniu w sąsiedztwo budynku socjalnego posterunku policji. 
Wójt dodał równieŜ, Ŝe przedstawiona została lokalizacja budynku, druga będzie przy 
ul. Karola Miarki. Istotne jest to aby budynek był usytuowany na działce gminnej, 
gdzie jest moŜliwość doprowadzenia mediów, co wpłynie pozytywnie na koszty 
inwestycji. Dodał jednocześnie, Ŝe gmina nie jest w stanie odciąŜyć mieszkańców ul. 
śabik od wszystkich problemów, które wynikają z lokalizacji terenu. Podkreślił,  
Ŝe w tej kadencji chce przeciąć sprawę wandalizmu i chuligaństwa w Ornontowicach. 
JeŜeli natomiast ktoś ma inną propozycję gdzie moŜna by zlokalizować budynek 
socjalny to prosi o przedstawienie tej informacji. 
 
 
Ad. 11 
Na ręce Przewodniczącego Rady Gminy została złoŜona interpelacja przez radnego 
Kaczora dot. wyremontowania boiska sportowego do piłki noŜnej i siatkówki 
znajdującego się za ulicą Świerkową pod lasem.  
 
Radny złoŜył jeszcze na ręce Wójta pismo – petycję mieszkańców ul. Świerkowej do 
Wójta – dot. umoŜliwienia wykupu pasa ziemi o szerokości ok. 20-25 metrów 
przyległego do ogródków.  
  
Wójt zwrócił się z prośbą do radnego aby do kolejnej sesji przedstawiono mu 
konkretne propozycje co do tego terenu. 
 
 
Ad. 12 
W wolnych głosach i wnioskach Przewodniczący Rady poruszył m.in. następujące 
tematy: 

� sesja – być moŜe będzie konieczność zwołania sesji w miesiącu lipcu, 
� nabór na ławników sądowych – oferty moŜna składać do 30 czerwca br. 
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Ad. 13 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 
18.00 zakończył sesję Rady Gminy Ornontowice, po czym radni przeszli na salę 
Gminnego Domu Kultury gdzie odbyła się uroczystość wręczenia statuetek – 
„Ornontowickie Bzy” osobom uhonorowanym statuetką. 
        

 
 
 
Przewodniczył: 

 

Stanisław Malczyk 
(-) Przewodniczący Rady Gminy 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała:  
Iwona Skrzypczyk  
 


